
 

Celá první polovina měsíce dubna byla zasvěcena velikonočním přípravám. 

Ve všech třídách se zdobily kraslice. Velká část velikonočních vajíček byla 

použita na výzdobu stromu vajíčkovníku na náměstí v Rosicích. V některých 

třídách si děti připravovaly kulturní vystoupení, které předvedly na Velikonočním 

kumštování na rosickém zámku.  

Velikonoční kumštování 

Dne 12. 4. se naše třída zúčastnila programu Velikonoční kumštování. Ten den celý zámek žil 

Velikonocemi. Na nádvoří byly farmářské trhy a lidé nakupovali nejrůznější domácí dobroty. 

V Zámeckém kulturním centru se prodávaly kraslice a různé velikonoční ozdoby. Mezi 

lidovými umělci jsme našli také žáky 5. B s paní učitelkou Žákovou.  

Na pódiu se vystupovalo. Svůj program předváděly děti z mateřských škol i žáci ze základní 

školy. Třída 3. C vystupovala dopoledne. Naše pásmo se skládalo z písniček, básniček 

a povídání o jednotlivých dnech velikonočního týdne. Program jsme ve škole připravovali 

skoro měsíc. Vyrobili jsme si také velká vajíčka z balónků. Měli jsme proto radost, že se nám 

vystoupení povedlo a diváci tleskali.  

Odpoledne předvedli své vystoupení naši spolužáci z 3. B. Jejich program měl také úspěch. 

Celý den bylo slunečné počasí a lidem se Velikonoční kumštování moc líbilo, někdo si odnesl 

něco k jídlu, jiný zas nějakou velikonoční výzdobu, ale všichni odcházeli s dobrou náladou.  

Vladimíra Odehnalová, 3. C 

Školní časopis Rosník 

 

 



Velikonočním zvykům byl věnován také projektový den Velikonoce pro žáky 

4. a 5. ročníků. 14. dubna se žáci místo učení věnovali výrobě velikonočních 

dekorací, pletení pomlázek a přípravě velikonočních dobrot.  

Ve dnech 14. – 16. dubna se žáci 8. tříd zúčastnili Eko-pobytu v rekreačním 

středisku Drak v Křižanově. Žáci se společně s třídními učiteli (paní učitelkou 

Dočkalovou a panem učitelem Minaříkem), učiteli přírodopisu (panem učitelem 

Pokorným a Vocilkou) a vedoucí EVVO paní učitelkou Šoltésovou věnovali 

ekologické tématice, zahráli si na mladé projektanty a také si zasportovali 

v přírodě.  

 

 

Ekopobyt 

Na ekopobyt pro 8. třídy jsme jeli 14. dubna. Měli jsme sraz v 7.45 u zámku a v 8.00 měl 

přijet autobus. Když autobus přijel, dali jsme si zavazadla do autobusu a mohli jsme vyrazit. 

Cesta trvala asi 45 min a byla v pořádku. Nikomu nebylo špatně a nikde jsme nemuseli 

zastavovat. 

Když jsme přijelido střediska DRAK v Křižanově, byli jsme velice překvapeni prvním 

pohledem na středisko a nevěděli jsme, co bude následovat. Chvíli jsme čekali, než nám paní 

učitelka řekla, abychom se šli ubytovat.  



Na ubytování jsme měli asi hodinu. Pokoje byly po 2, 3 a 4 lůžkách. Já jsem byl na pokoji 

s Kamilem Hlavizňou a s Vaškem Špičkou. Po ubytování následoval oběd a po obědě byla 

první aktivita, která se týkala rozdělení do skupin a pojmenování skupin. Po této aktivitě byla 

další, kde jsme se zaobírali tím, co obsahuje džus, voda a energetické nápoje. Ještě tento den 

večer jsme hráli běhací hru, po které byli všichni hodně vyčerpaní. 

Druhý den ráno jsme si vybrali z každé skupiny jednoho člena, který zjišťoval informace 

o vodě, energii a dalších tématech. Po této hře jsme se přesunuli ven, kde nás čekaly soutěže 

týmů. Soutěžili jsme v běhu, ve skládání stanu a v chození na lyžích. Mě to celkem bavilo. 

Po obědě jsme vytvářeli referát na téma: Hotel, který neničí životní prostředí. Myslím si, že se 

to všem skupinkám moc povedlo, protože nás pochválili i učitelé a vedoucí. Další hrou byl 

baseball. Pro mnohé to bylo něco nového, ale hodně  nás to bavilo. 

Poslední den jsme si sbalili věci, prezentovali projekty a vynutili si znovu baseball . 

Po baseballu jsme dostali diplomy za účast na ekopobytu, učitelé nám to celé shrnuli, 

následoval oběd a hurá domů. 

Mně se ekopobyt moc líbil a můžu všem mladším spolužákům říct, že se mají na co těšit!  

Jan Mecerod, 8.A 

Školní časopis Rosník 

24. dubna celá naše škola oslavila Den Země. V každém ročníku měli své téma 

a svůj program. O průběhu Dne Země informoval podrobně školní časopis Rosník: 

Den Země 

Oslava Dne Země proběhla na naší škole ve čtvrtek 24. dubna. Všechny ročníky měly 

připravený program, který se týkal vždy jednoho tématu.  

1. ročník 

Program tříd 1. ročníku se týkal tématu třídění odpadu. Žáci měli za úkol roztřídit správně 

odpad do jednotlivých skupin. 

2. ročník: 

Žáci se věnovali projektu ,,Ryba ve vodě“. Čistili řeku Bobravu u školní zahrady. Poté se děti 

mohly proběhnout. Nakonec pracovali žáci na projektu. Všichni byli spokojení, že mohli 

alespoň trochu pomoci přírodě.  

3. ročník: 

Tématem pro třeťáky byla doprava. Na tomto tématu se podílelo i středisko volného času, kde 

se žáci dozvěděli informace k tématu a zahráli si hry. Poté šli žáci do parku sbírat odpadky. 

 

 



4. ročník: 

Žáci si šli prohlédnout do Tetčic stáj pana Tesaře, kde se dozvěděli o ustájení koní, jejich 

chovu a mnoho dalších věcí 

5. ročník: 

Žáci se vydali do mlékárny a kravína Gen Agro v Říčanech, zde se žáci dozvěděli o ustájení 

dobytka, jeho využití, chovu a mnoho dalších informací.  

6. ročník: 

Žáci si připravili program pro děti z mateřských škol. Po celý den jim organizovali soutěže, 

děti plnily různé úkoly a hrály hry. 

7. ročník: 

Sedmáci vyrazili do papíren Huhtamaki v Přibyslavicích. Žáci si prošli celou továrnou 

a viděli prakticky vše, od slisovaného nepoužitelného papíru až po hotový výrobek. Továrna 

Huhtamaki vyrábí hlavně obaly na vajíčka, ovoce a zeleninu. Své výrobky vyvážejí do celé 

Evropy.  

8. ročník: 

V osmých třídách žáci zpracovávali projekt „Slunce zlatá nit“. Vyráběli minitovárny 

na přírodní zdroje: vodní, větrná, továrna poháněná svíčkou,... 

9. ročník: 

Žáci devátého ročníku se zamýšleli nad tématem, který se týkal, nástrah a nebezpečí v okolí 

školy. Situaci zmapovali, popsali a nafotili. Ze získaných materiálů vytvořili projekty na 

nástěnku.  

Václav Špička, 8. A 

Školní časopis Rosník 

 



 

 

 

Den Země se vydařil, počasí bylo pěkné a program byl zajímavý. Zde je několik 

hodnocení žáků: 

Pozdrav do mateřských školek 

Dne 24. 4. proběhl na našem školním pozemku a kolbišti pro žáky 6. ročníku Den Země. 

Tento den byl pro nás plný nových zážitků a poznatků, neboť jsme měli vymyslet 

a zrealizovat program pro děti z mateřských školek – Smetanova, Husova a Zámecká. Každý 

šesťák si vybral malého kamaráda, se kterým strávil celé dopoledne. Musel ho opatrovat, 

chránit, ale hlavně s ním aktivně plnit různé činnosti. Museli jsme se rychle naučit 



zodpovědnosti, přijmout roli učitele – rodiče – staršího sourozence, zkrátka být jim 

ochráncem, rádcem i přítelem. Malí školáčci soutěžili na osmi stanovištích plných zábavy, 

logiky, ale i sportovního zápolení. Dobré míření i dobrá paměť, bystrost, odhodlání… to vše 

plně využili při skákání, zdolávání opičí dráhy, poznávání zvířat, házení na koš nebo skládání 

puzzlí. Celé soutěžní zápolení se neslo v duchu honby za medailí a sladkou odměnou, které na 

děti čekaly v cíli, což všechny potěšilo a naplnilo radostí. Volný čas, který následoval, využili 

všichni do poslední minuty. Klouzání na skluzavce, hraní fotbalu nebo házení talířem všechny 

moc bavilo. Někteří si posedali na deky a povídali si. I počasí nakonec se umoudřilo a my se 

mohli dokonce opalovat na sluníčku. Z tohoto prosluněného dne jsme si všichni něco pěkného 

i poučného odnesli. Zdravíme naše mladší kamarády do školek. 

Žáci 6. ročníku 

Máma mi říkala, že Den Země slaví lidé společně na celé planetě. Proto se mi líbilo, že se 

mohla zapojit i naše škola – na pomoc přírodě. Každá třída sbírala odpadky v jiné části města. 

Ta naše v zámeckém parku. Nasbírali jsme plný pytel věcí, které do přírody rozhodně nepatří! 

Říkaly jsme si s kamarádkami, že takhle přírodě nikdy ubližovat nebudeme. 

Míša Doubková, 3. A 

Ve čtvrtek 24. dubna jsme měli Den Země. Hned ráno jsme šli na SVČ a tam hráli různé hry 

s dopravní tématikou. Potom jsme šli do zámeckého parku, kde jsme uklidili velký kus 

trávníku. Posledním bodem programu byla skupinová práce – čtení ekologického příběhu 

a tvoření plakátu. Musím říct, že to bylo super. 

Míša Slámová, 3. A 

Dne 24. 4. 2014 byl Den Země. My, 5. B a 5. A jsme šli pěšky do GEN AGRA Říčany. Sraz 

jsme měli v 8.00 ve třídě. V 8.05 jsme vyšli. Docela jsem se těšila, ale cesta byla dlouhá 

a navíc pořád na nás svítilo slunce. Vtom jsme byli šťastní – za koupalištěm jsme uviděli 

lavičky! Hned jsme se na ně vrhli. Nasvačili jsme se, hladili koně a další zvířata, co tam byla. 

Po chvilce jsme se vydali znovu na cestu. Šli jsme po silnici, potom po takové polopolňačce, 

přešli jsme silnici a byli jsme tam! Bylo to nádherné, až na ten zápach. Viděli jsme, jak se dojí 

krávy. Nejmladší býček měl dva dny. Potom jsme šli nazpátek. Moc se mi to líbilo. 

Denisa Hlavůňková, 5. B 

Zpravodaj Rosicka Rosa 

Ani ve školní družině nezaháleli a podpořili Den Země sázením stromu. 

Dne 25. dubna reprezentovali členové školního divadelního kroužku školu 

v krajském kole soutěže divadelních souborů Dětská scéna 2014. Přípravy 

na soutěž a atmosféru soutěžního dne zachycuje článek ze školního časopisu: 

 

 



Vlna pozitivní energie na jevišti 

Dne 25. dubna se školní dramatický kroužek vydal reprezentovat školu na krajské kolo 

soutěže Dětská scéna. Předcházelo tomu mnoho událostí a můžeme říci, že se pomalu stáváme 

mistry v řešení nečekaných situací. Po vánočním vystoupení jsme přemýšleli, kde dále 

prezentovat naši hru Hrátky s čertem. Chtěli jsme také vědět, zda obstojíme ve srovnání 

s dalšími školními soubory. Po delším pátraní na internetu jsme zjistili, že existuje soutěž 

Dětská scéna. S vervou jsme se pustili do vyplňování přihlášky. Narazili jsme hned na prvním 

řádku. Stálo tam: Název souboru. Jméno jsme doposud bohužel neměli. Padaly různé návrhy, 

jako vhodný nám ovšem nepřipadal žádný. Vzali jsme si na pomoc slovník. Hledali jsme 

slovo, ve kterém by byl obsažen název našeho města. A ejhle, objevili jsme slovo pštrosice. 

Na světě byl název a zároveň slovní hříčka Pšt-rosice. Citoslovce pšt ostatně používáme na 

zkouškách docela často, protože členové souboru bývají docela rozverní. Další kolonky 

v přihlášce už naštěstí nebyly tak zapeklité. Pro výběr do krajského kola bylo dále nutné 

zaslat videonahrávku z představení nebo zkoušky. Jaké štěstí, že jsme naše vánoční 

vystoupení natáčeli. Paní učitelka Folvarčíková video upravila a dokonce nám vytvořila logo. 

Nezbývalo než čekat, jestli projdeme výběrem. Když nám přišla pozvánka do krajského kola, 

měli jsme opravdovou radost. Pocit štěstí ale vystřídalo zděšení. Vždyť máme tak málo času. 

Začal zase kolotoč zkoušek, abychom si neudělali ostudu. Čím déle jsme trénovali, tím více 

jsme měli pocit, že k dokonalosti máme daleko. K tomu onemocněl jeden z hlavních hrdinů 

a chyběl na několika závěrečných zkouškách. A pak další skoro neřešitelný problém – jak 

přepravíme naše kulisy. Ještě že máme v souboru šikovné montéry, chvíli si kulisy prohlíželi 

a nakonec je rozložili tak, aby se daly naložit do osobního auta (a ne do různých typů 

náklaďáků a dodávek, jak někteří zpočátku navrhovali). A zase vypomohla paní učitelka 

Folvarčíková, která kulisy odvezla na místo činu. Nastal den D. Na autobusové zastávce se 

ráno sešla parta mladých lidí, kteří vypadali, že se domů jen tak vrátit nehodlají. Každý měl 

s sebou tašky plné věcí. To víte, andělská křídla, princeznovské šaty nebo kostým čerta 

do kabelky nenarvete.  

Ve SVČ Labyrint v Brně se sešlo celkem osm dětských souborů. Mnohé z nich pracují už 

několik let a mají daleko více zkušeností. Porotu tvořili pedagogové z umělecky zaměřených 

vysokých škol, jako jsou JAMU nebo DAMU. Porotci byli opravdu velmi zkušení a také 

přísní. Po vystoupeních následovala diskuze, na které se jednotlivá představení podrobně 

rozebírala. 

Naše vystoupení bylo zařazeno do odpolední části. Trochu nás z toho jímala hrůza – jiné 

jeviště, složitější způsob osvětlování, velká konkurence a přísné oko poroty, kterému 

neunikne ani nejmenší chybička. Rozhodli jsme se bojovat. V polední pauze jsme smontovali 

kulisy, herci se převlékli do kostýmů, osvětlovač si vyzkoušel všechny knoflíky a páčky 

a nápověda si našla vhodná místa.   

A představení mohlo začít. Herci se vrhli na pódium a bez jediného zaškobrtnutí zahráli celé 

představení. Po celou dobu byla cítit ta obrovská snaha, kterou do svého vystoupení dávali. 

Všichni opravdu hráli jako o život.  



I když nám při diskuzi porota vytkla některé nedostatky, všichni se shodli na tom, že z jeviště 

na ně působila obrovská energie od první do poslední minuty. Byli jsme pochváleni za 

perfektně naučený text i za kulisy. Nejvíce nás potěšilo, že porota konstatovala, že je vidět, že 

v Rosicích divadlo opravdu žije.  

Přestože jsme nepostoupili do celostátního kola (ostatně porota naznala, že žádný ze souborů 

není tak dokonalý, aby se celostátního kola mohl zúčastnit), určitě jsme se neztratili 

a neudělali ostudu. Děkujeme všem členům souboru za vzornou reprezentaci školy i Rosic. 

V naší práci budeme určitě pokračovat a uděláme všechno pro to, aby divadlo v Rosicích jen 

kvetlo! 

 Za divadelní soubor Pšt-rosice Jana Odehnalová 

 Školní časopis Rosník 

Poslední dubnový den byl pro školu velmi úspěšný. Členové redakční rady školního 

časopisu Rosník se zúčastnili vyhodnocení krajského kola soutěže Školní časopis 

roku 2014. Náš časopis obsadili 1. místo v kategorii časopisů žáků 1. a 2. stupně.  

Školní časopis Rosník na stupních vítězů 

S časopisem Rosník jsme se přihlásili do soutěže Školní časopis roku a dostali jsme se 

do krajského kola. Na slavnostní vyhlášení jsme jeli 30. dubna na Střední školu 

polytechnickou do Brna. Když jsme dojeli na místo, seznámili jsme se s pravidly soutěže 

a rozdělili jsme se do skupin. Každá ze skupin měla zajímavý program. Jedna skupina šla 

do skleněné místnosti a říkala si o novinářích a o výrobě novin. Druhá skupina měla podobné 

téma. Povídali si o historii novin. Bylo to velmi zajímavé a poučné. Poslední přednáška byla 

o tancích. Ukazovali různé kostýmy a druhy tance. Připravený program se nám moc líbil. 

Po přednáškách jsme se dočkali vyhlášení. Nejdřív se vyhlašovaly časopisy z 1. stupně, pak 

z 1. a 2. stupně a pak jenom z 2. stupně. My jsme patřili do kategorie 1. a 2. stupeň. Bylo pro 

nás velkým překvapením, když vyhlašovali 1. místo. Mysleli jsme si, že nemáme šanci 

vyhrát, ale kupodivu se nám povedlo obsadit žebříčky nejvyššího hodnocení. Dostali jsme 

diplom za 1. místo a také diplom za grafickou úpravu. Rosník se stal Školním časopisem roku 

v Jihomoravském kraji. Tímto velkým úspěchem ovšem nic nekončí, protože v prosinci 

jedeme na kolo celostátní!!! 

Zpátky jsme jeli vlakem. Z rosického nádraží jsme šli hned do školy a na oběd. Když jsme 

přišli do školy, cítili jsme se právem jako vítězové. Pochlubili jsme se panu řediteli, on nám 

též pogratuloval, stejně jako naše mile školní kuchařky. U oběda jsme si dokonce připili 

džusem na náš velký úspěch. 

Proto chci poděkovat všem redaktorům Rosníku za tak dobře odvedenou práci při tvorbě 

našeho školního časopisu. Dále chceme poděkovat paní učitelce Folvarčíkové a Odehnalové 

za skvělé, často nelehké vedení naší redakce.  



Náš časopis si můžete přečíst na webových stránkách naší školy, v tištěné podobě je 

k dispozici v KIC a v knihovně v Rosicích. V naší práci budeme pokračovat a doufáme, že 

budeme mít co nejvíce čtenářů. 

Ondřej Nedorost a Nikola Švancarová, 7. A 

Školní časopis Rosník 

 

 

 

 

 


